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20. 6. 2011; autor: Marie Kohoutová; rubrika: i-Forum informuje
„Všichni máte něco společného, co vás navždy spojuje, a to je tato alma mater. Absolventský diplom je nejen formálním
potvrzením vaší odborné dovednosti, ale i výrazem trvalého pouta, které vás bude s univerzitou a její Právnickou fakultou
spojovat natrvalo.“ Částí projevu, kterým děkan Právnické fakulty oslovuje studenty a loučí se s nimi při jejich promoci,
začalo setkání představitelů Právnické fakulty Univerzity Karlovy s jejími absolventy, které se uskutečnilo 17. června
2011 v prostorách fakulty.

„Tím, že jste přijali naše pozvání, jste dali najevo, že pouto, které vás s Právnickou fakultou spojuje, je skutečně
trvalé,“ řekla při zahajovacím projevu proděkanka pro vnější vztahy a absolventy doc. JUDr. Věra Štangová, CSc.
Setkání absolventů se v prostorách fakulty uskutečnilo už pošesté. Bývá koncipováno tak, aby pozvaní absolventi
představovali typická povolání, která právníci zastávají – soudci, advokáti, státní zástupci, notáři, podnikoví právníci a
jiné profese. Ale nejen to. Reprezentují také oblasti, ve kterých právníci působí – tj. oblast právní, politickou, obchodní,
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mediální, kulturní, sportovní, diplomatickou a mnoho dalších, protože uplatnění absolventů studia práv je opravdu velmi
široké.
A že to bylo zastoupení skutečně reprezentativní, dokazovala přítomnost například bývalého soudce nejvyšších soudů
a Ústavního soudu, od září 2010 veřejného ochránce práv-ombudsmana JUDr. Pavla Varvařovského nebo JUDr. Milady
Tomkové, soudkyně Nejvyššího správního soudu v Brně, od roku 2004 předsedkyně soudního senátu.
Kontakt s bývalými studenty znamená důležitou „zpětnou vazbu“
V přátelské a velmi kultivované atmosféře pátečního odpoledne věnovaného absolventům se dala rozpoznat snaha
o udržování vzájemných kontaktů pro budoucnost a význam, který jim přikládají obě strany. Spolupráce absolventů s
mateřskou Právnickou fakultou UK má svou tradici, tito lidé působí například jako členové vědeckých rad fakulty, podílejí
se na výuce, podporují studentskou vědeckou odbornou činnost, přijímají záštitu nad mezinárodními akcemi fakulty a v
neposlední řadě se sponzorsky podílejí na organizaci slavného plesu Právnické fakulty.

Pro vedení fakulty je podle vyjádření děkana PF UK prof. JUDr. Aleše Gerlocha, CSc., kontakt s absolventy
neméně důležitou „zpětnou vazbou“. Současné vedení fakulty zajímá, jak její absolventi s odstupem let a
optikou profese, kterou jako právníci v praxi zastávají, hodnotí kvalitu výuky a jak je škola připravila na výkon
jejich povolání.
Děkan Gerloch své hosty informoval o současné situaci a perspektivách fakulty, o proměnách studia, možnostech
dalšího vzdělávání v doktorských studijních programech i programech celoživotního vzdělávání, o rozsáhlé vědecké
činnosti fakulty i mezinárodních projektech, do kterých je Právnická fakulta UK zapojena.
Pěstování zmíněné „zpětné vazby“ fakulty s jejími absolventy by mohlo pomoci při rozhodování v nelehkých dilematech,
jak studium práv kormidlovat v proměnách doby a k jakému „profilu absolventa“ by studium na právnické fakultě mělo
směřovat, aby mladí právníci poté, co opustí brány školy, co nejlépe obstáli v otevřeném prostoru odborných oblastí a
profesních možností doma i za hranicemi.
Fakulta připravuje kvalitně, ale jací absolventi ji dnes opouštějí?
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Ve volné rozpravě absolventi hovořili o tom, jak absolutorium právnické fakulty předurčilo jejich životní dráhu, na přetřes
nevyhnutelně přišly komické vzpomínky na studentská léta, ale také vážnější úvahy nad tím, jací absolventi dnes
opouštějí vysokoškolské posluchárny; zaznívala zde slova uznání nad kvalitou fakulty, nad vědomostmi současných
absolventů, jejich jazykovou vybaveností a neobyčejným rozhledem, ale i jemná kritika spíše všeobecného poklesu
kultury mateřštiny, za který ale právnická fakulta nenese odpovědnost.
Součástí setkání pátečního odpoledne byla i prohlídka budovy právnické fakulty, protože i ta doznala v posledních letech
mnoha proměn. Bývalí studenti viděli „chloubu fakulty“, místnost starých tisků, kde jsou uloženy velmi staré a cenné
listiny a dokumenty a kde se pořádají nejreprezentativnější, byť z prostorových důvodů menší vědecké konference.
Druhou zastávkou při exkurzi pro prostorách fakulty bylo 4. patro, kdysi půda a sídlo neblaze proslulé vojenské katedry
z dob komunismu, dnes moderní simulovaná soudní síň, kde se nacházejí i posluchárny a další prostory. Trvalou
vzpomínkou na toto obohacující setkání budou absolventům pamětní listy a váza s dekorem budovy Právnické fakulty
UK.


